
 

 

 

 

AACC APPEAL FOR PEACE IN SOME COUNTRIES IN AFRICA 

We, the members of the General Committee of the All Africa Conference of Churches met in 

Nairobi, Kenya from 8-9 May 2024 considered the increasing and deteriorating situation of 

insecurity in some countries in Africa. We express our profound worries for what continues to 

happen in the eastern part of the Democratic Republic of Congo (DRC), in Sudan, and in the North-

West and South-West regions of Cameroon where fighting continues.  We are also disturbed by 

the continued suspicion and insecurity in the Great Lakes region especially between DRC, Rwanda 

and Burundi. It is sad that the war in DRC continues while there were Nairobi and Luanda 

processes respectively focusing on ending all forms of armed conflict.  

We lament the deaths of innocent people and are concerned about the plight of civilians amid 

these hostilities and suspicion.  

Having been reminded that the Love of Christ compels us to work for Justice and peace: 

1) We strongly condemn all use of violence and stand in solidarity with the people of eastern 

DRC, Sudan and Cameroun 

2) We appeal to the armed forces in DRC, Sudan and Cameroon engaged in armed 

confrontations to implement an immediate ceasefire in order to halt the destruction of human 

lives and to ensure the protection of civilians. 

3) We CALL on all those involved in the crises in DRC, Sudan and Cameroon to return to political 

dialogue in the supreme interest of the citizens. 

4) We CALL on all duty-bearers in Africa and the international communities to intentionally 

commit to the causes of justice and peace in the affected regions.  

5) We appeal to humanitarian agencies to mobilize and support the internally displaced persons 

and refugees. 

 

Inspired by our vision of life, peace, justice, and dignity of God’s people, having been reminded by 

our call as peacemakers by God of peace who obligated us to work for peace and justice, we 

commit to intentionally pursue to work towards peace anchored on justice and dignity in the 

continent of Africa.  

"Blessed are the peacemakers, for they will be called children of God". (Matthew 5:9) 

Issued this day of 9th day of May 2024, Nairobi, Kenya 

 

 

 



 

APPEL DE LA CETA POUR LA PAIX DANS CERTAINS PAYS D’AFRIQUE 

Nous, membres du Comité Général de la Conférence des Eglises de toute l’Afrique, nous sommes 

réunis à Nairobi, au Kenya, du 8 au 9 mai 2024, et avons examiné la situation croissante et 

détériorée de l’insécurité dans certains pays d’Afrique. Nous exprimons nos profondes 

inquiétudes pour ce qui continue à se passer dans la partie orientale de la République 

démocratique du Congo (RDC), au Soudan et les régions du Nord-Ouest et du Sud-Ouest du 

Cameroun où les combats se poursuivent.  Nous sommes également troublés par la suspicion et 

l’insécurité persistantes dans la région des Grands Lacs, en particulier entre la RDC, le Rwanda et 

le Burundi. Il est triste que la guerre en RDC se poursuive alors que les processus de Nairobi et de 

Luanda se concentraient respectivement sur la fin de toutes les formes de conflit armé.  

Nous déplorons la mort de personnes innocentes et sommes préoccupés par le sort des civils au 

milieu de ces hostilités et de ces soupçons.  

Ayant été rappelé que l’amour du Christ nous pousse à travailler pour la justice et la paix: 

1) Nous condamnons fermement tout recours à la violence et sommes solidaires des populations 

de l’est de la RDC, du Soudan et du Cameroun 

2) Nous lançons un appel à toutes les forces armées de la RDC, du Soudan et du Cameroun 

engagées dans des affrontements armés à mettre en œuvre un cessez-le-feu immédiat afin 

d’assurer la protection des civils 

3) Nous APPELONS les protagonistes en RDC, au Soudan et au Cameroun à revenir au dialogue 

politique dans l’intérêt suprême des citoyens 

4) Nous APPELONS tous les responsables en Afrique et la communauté internationale à s’engager 

intentionnellement pour les causes de justice et de paix dans les régions touchées. 

5) Nous appelons les agences humanitaires à mobiliser et soutenir les personnes déplacées et les 

réfugiés. 

Inspirés par notre vision de la vie, de la paix, de la justice et de la dignité du peuple de Dieu, 

rappelés par notre appel en tant qu’artisans de paix par Dieu de la paix qui nous a obligés à 

travailler pour la paix et la justice, nous nous engageons à poursuivre intentionnellement 

l’œuvre vers la paix ancrée sur la justice et la dignité sur le continent africain.  

"Heureux les artisans de paix, car ils seront appelés enfants de Dieu". (Matthieu 5, 9) 

Publié ce jour du 9 mai 2024, Nairobi, Kenya 


